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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 25.03.2021 în şedinţa ordinară  
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
 Şedinţa ordinară se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, la 
care participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului Bistrița – 
domnul Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Hangan Sorin; 
Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; Administratorul public al 
municipiului Bistriţa – domnul Peteleu Ioan; Secretarul general al municipiului 
Bistrița - doamna Gaftone Floare; Bogătean Adriana-Silvia – consilier juridic 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Cionca Terezia-Tanţa – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca-Emilia – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios, directori şi şefi de 
servicii din Primăria municipiului Bistriţa. 

 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 

prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.79/18.03.2021, care a fost adusă la 
cunoştinţă publică prin publicare în mass-media locală afişare pe site-ul primăriei. 

 
Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Brici Tiberiu-Daniel face prezenţa 

consilierilor. Sunt prezenți 19 consilieri din 20 de consilieri locali în funcție. Absent 
domnul consilier Bria Dumitru Alexandru. Şedinţa este legal constituită. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Preşedintele de şedinţă supune atenţiei ordinea de zi care cuprinde 

următoarele puncte: 
1. Depunerea jurământului de credinţă de către domnul consilier Burduhos Ionel  
2. Întrebări şi interpelări adresate executivului de către consilierii locali 
3. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa din data de 28.01.2021 
4. Proiect de hotărâre privind actualizarea componenţei comisiilor de specialitate 

ale Consiliului local al municipiului Bistriţa 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea datei de începere a păşunatului 
animalelor şi durata sezonului de păşunat pe pajiştile permanente proprietatea 
municipiului Bistriţa pe anul 2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea componenţei nominale a Comisiei 
tehnice de amenajare a teritoriului şi de urbanism a municipiului Bistriţa şi a 
Regulamentului de funcţionare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Construire 
ansamblu de locuinţe colective în regim de înălţime D+P+4E+2Er şi amenajări 
exterioare” în municipiul Bistriţa, str.Grănicerilor nr.19A 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de acţiune privind serviciile 
sociale administrate şi finanţate din bugetul Consiliului local al municipiului 
Bistriţa pentru anul 2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

9. Proiect de hotărâre privind acordarea unor prestații sociale sub formă de 
tichete sociale pentru bunuri alimentare și medicamente, persoanelor aflate în 
situaţii deosebite, pentru prevenirea și combaterea sărăciei și riscului de 
excluziune socială, conform Legii nr.292/2011 a asistenţei sociale, cu 
modificările şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării prin licitație publică a spațiilor 
comerciale si a celor de prestări servicii situate în municipiul Bistrița, 
proprietatea privată a Statului Român, în conformitate cu prevederile Legii 
nr.550/2002 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

11. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 
Municipiului Bistriţa a unui imobil-teren situat în municipiul Bistrița, strada 
Grănicerilor, având destinație uz și interes public 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

12. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 
Municipiului Bistriţa a unor imobile-teren situate în municipiul Bistrița, având 
destinația de stradă 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

13. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistriţa nr.157/29.09.2016 a Consiliului local al municipiului 
Bistrița privind aprobarea concesionării prin licitație publică deschisă a 
imobilului, construcție și teren, situat în municipiul Bistrița, str.Mesteacănului, 
în vederea reabilitării și amenajării unui Centru de servicii sociale integrate 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

14. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.32/23.03.2017 privind aprobarea concesionării prin 
licitație publică deschisă a imobilului, construcție și teren, situat în municipiul 
Bistrița, str.Aleea Ineu, în vederea reabilitării și amenajării unui punct liturgic 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
comodat nr.5/92/T/18.03.2011 încheiat în favoarea Organizației Naționale 
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„Cercetașii României” – Centrul local Bistrița, având ca obiect spaţiul situat în 
imobilul din municipiul Bistrița, Bulevardul Independenței nr.24-26 – Casa 
Speranţei, în suprafaţă de 54,40 mp, cu destinația de sediu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
comodat încheiat cu Agenţia pentru Protecţia Mediului Bistriţa-Năsăud pentru 
terenul proprietatea publică a municipiului Bistriţa, situat în str.Gării, pe care 
este amplasat un panou de afişare a indicatorilor de mediu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
comodat încheiat în favoarea Agenţiei de Dezvoltare Regională Nord-Vest – 
Biroul Judeţean al Agenţiei pentru Dezvoltare Regională Nord-Vest, având ca 
obiect spaţiul cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat în incinta 
imobilului din municipiul Bistriţa, str.Nicolae Titulescu nr.3, cu destinaţia de 
birouri 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
închiriere încheiat între Municipiul Bistriţa şi Parohia Evanghelică C.A. Bistriţa, 
pentru imobilul, construcție și teren aferent, situat în municipiul Bistriţa, 
str.Ecaterina Teodoroiu nr.2-4, având destinaţia de grădiniţă 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea constituirii unei comisii de verificare a 
modului de folosire a locuințelor construite prin Agenția Națională pentru 
Locuințe de către chiriași 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Acordului de Parteneriat pentru 
Dezvoltare Locală cu Agenţia de Dezvoltare Regională Nord-Vest, în vederea 
participării la proiectul “Consolidarea dialogului între autoritățile publice locale și 
ecosistemele antreprenoriale din Regiunea Nord-Vest” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea condițiilor pentru autorizarea construirii 
de locuințe colective mici, pe raza municipiului Bistrița 

- iniţiator: Comisia de urbanism 
- Aviz comisii – Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

22. Informare privind activitatea asistenţilor personali desfăşurată în semestrul II 
al anului 2020 

23. Diverse 
 

Domnul preşedinte de şedinţă – şedinţa ordinară de astăzi începe cu primul 
punct al ordinii de zi – Depunerea jurământului de credinţă de către domnul consilier 
Burduhos Ionel. 

Domnul consilier Burduhos Ionel depune următorul jurământ de credinţă: „Jur 
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să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în 
puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Bistriţa. Aşa să-mi 
ajute Dumnezeu!” 

 
Domnul preşedinte de şedinţă – fiind şedinţă ordinară, trecem la sesiunea de 

Interpelări şi întrebări adresate executivului. 
Doamna consilier Săcălean Oana-Andreea – am şi eu două întrebări pentru 

domnul primar. Apreciez noua interfaţă a site-ului Primăriei Bistriţa, dar am observat 
că la acest moment lipsesc informaţii de interes public de pe site, cum ar fi minutele 
şedinţelor consiliului local din octombrie şi până în prezent, sau procesele-verbale 
ale şedinţelor din octombrie şi până în prezent. Ştim că se lucrează la noul site, dar 
întrebarea este, care este termenul de finalizare a acestuia?  

A doua întrebare: doresc să ştiu dacă susţineţi în continuare ideea de 
preluare a Cinematografului 23 August de către Primăria Bistriţa şi demolarea 
acestuia, respectiv amenajarea unei parcări. Iar în caz afirmativ, vă rog să ne 
spuneţi care este stadiul actual al acestui proiect. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae – am două subiecte pentru domnul primar. 
Primul subiect priveşte adăposturile din staţiile de autobuz dotate cu panouri de 
afişaj electronic. Domnule primar, ştim cu toţii că vechea administraţie condusă de 
PSD deşi a cheltuit undeva la 4.300 de euro pe fiecare din aceste 20 de staţii de 
autobuz, nu a reuşit în 3 ani nici măcar să le conecteze la o sursă de electricitate. 
Totuşi am aflat recent din presa locală că unul dintre aceste adăposturi a fost 
conectat la o sursă electrică, iar afişajul electronic este funcţional. Prin urmare, v-aş 
ruga să faceţi o informare pentru cetăţenii oraşului, că ce se va întâmpla cu aceste 
staţii şi când vor fi complet funcţionale, aşa cum sunt ele destinate cu afişaj 
electronic? De asemenea, mi-a fost semnalat din partea unor cetăţeni, faptul că 
starea acestor adăposturi din staţiile de autobuz este una neîngrijită, cu diferite 
urme de reclame, autocolante care s-au rupt de pe ele ş.a.m.d. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – constat că noua administraţie a 
Primăriei municipiului Bistriţa are primul obiectiv finalizat, şi anume, baia personală 
a domnului primar, exact pe modelul domnului Liviu Rusu când a preluat 
preşedenţia Consiliului Judeţean. Dacă ne-aţi fi întrebat şi ne-aţi fi consultat şi pe 
noi, consilierii locali, cu privire la priorităţile investiţionale, v-am fi spus că străzile 
municipiului Bistriţa sunt mult mai importante decât baia dumneavoastră. Iar 
întrebarea este următoarea: în baza căror documente aţi realizat această lucrare de 
compartimentare? Şi evident, să ne puneţi la dispoziţie costurile acestei minunate 
investiţii şi cum anume a fost aceasta bugetată, în condiţiile în care noi nu am 
aprobat încă bugetul?  

Şi întrebarea nr.2, de ce permiteţi ca racorduri la anumite clădiri să se 
realizeze prin spargerea străzilor nou asfaltate şi nu prin subtraversarea acestora, 
astfel încât asfaltul să rămână intact? Vă dau un exemplu, str.Ecaterina Teodoroiu, 
nou asfaltată, jumătate este deja spartă. Nu aţi luat nici o măsură în acest sens, aţi 
semnat acolo autorizaţii de spargere, de forare. Dar pur şi simplu concluzia este 
următoarea: strada arată jalnic în momentul de faţă.  

Doresc de asemenea să ştiu data aproximativă la care veţi începe lucrarea 
de reabilitare a drumului vămii, pentru că efectiv bistriţenii îşi rup maşinile în 
craterele existente. 

Domnul consilier Ciobănică Dumitru-Daniel – aş avea şi eu două întrebări 
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pentru domnul primar. Prima şi cea mai importantă pe care am dezbătut-o şi în 
şedinţa trecută de consiliu local, este vorba de Grădiniţa Dumbrava Minunată. În 
acest moment s-a reluat studiul de fezabilitate care era făcut deja pentru că a 
expirat, iar mai multe instituţii ale statului, DSP, DSV, ISU au făcute diverse procese-
verbale pentru remedierea şi reabilitarea clădirii, deoarece prezintă probleme atât la 
partea de tencuială care se desprinde din pereţi, facilitând astfel igrasie şi umezeală 
permanent. Acolo sunt copiii cetăţenilor şi chiar doresc să îşi ducă copiii la grădiniţă 
şi să stea liniştiţi, atât din punct de vedere al siguranţei, cât şi din punct de vedere al 
sănătăţii.  

A doua întrebare pentru domnul primar, este vorba de Cinematograful 23 
August. Din punctul de vedere a mai multor cetăţeni acesta s-ar putea reabilita şi 
poate să devină chiar un loc cultural ca să zic aşa, sau poate deveni chiar o 
grădiniţă fiind în zona şcolilor. Şi vreau să ştiu şi eu împreună cu cetăţenii care m-au 
întrebat, ce se va întâmpla cu acest loc, 23 August? 

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – în primul rând aş dori să îmi cer scuze 
că din motive personale nu am putut participa ieri la şedinţa comisiilor reunite. Am 
avut nişte probleme personale şi nu am putut fi prezent. Îl rog pe domnul primar în 
calitatea sa de iniţiator să retragă de pe ordinea de zi proiectul de hotărâre legat de 
PUZ Grănicerilor, respectiv punctul 7. Noi consilierii PSD suntem împotriva acestui 
proiect în forma în care a fost prezentat în documentaţie.  

În al doilea rând, am sesizat personal nişte nereguli cu privire la respectarea 
regulilor de distanţare socială şi de purtare a măştii în condiţiile epidemiologice 
actuale în incinta curţii şi în faţa instituţiilor de învăţământ: creşe, grădiniţe, şcoli. 
Chiar atrăgând atenţia unor persoane, verbal am fost apostrofat că nu este treaba 
mea, că ei fac ce vor fiind o ţară liberă. Nu este nici un fel de organ al Poliţiei 
Locale. Ţinând cont că Poliţia Locală este acum în subordinea primăriei, ar trebui 
luate nişte măsuri în această direcţie şi îl rog pe domnul primar să ia măsurile 
necesare care se impun, ca să se respecte aceste reguli de distanţare socială şi de 
purtare a măştii. Pe de altă parte, având în vedere că este preşedintele Oranizaţiei 
Judeţene a PNL, să propună în cadrul Comitetului pentru Situaţii de Urgenţă 
Judeţean sau în cadrul prefecturii, ţinând cont că s-au închis la interior restaurantele 
şi hotelurile HoReCa în general, în momentul de faţă în marile magazine în special 
a fost aglomeraţie de nedescris, fără distanţare socială, fără purtarea măştii. Ar 
trebui luate nişte măsuri în acest sens, pentru că pandemia este într-un val în 
creştere şi ar trebui ţinute cont de anumite lucruri şi luate măsuri în acest sens.  

Aş dori să închei cu permisiunea dumneavoastră cu încă o problemă. Câţiva 
instructori auto mi-au semnalat, mi s-a reproşat că eu am propus în cadrul şedinţei 
trecute de consiliu local, transformarea poligonului de pe str.Grănicerilor în parcare 
şi aceste lucru l-au aflat de la domnul primar. Eu personal refuz să cred că domnul 
primar i-a dezinformat în asemenea mod deoarece eu nu am propus acest lucru, eu 
doar am semnalat o problemă, iar propunerea nu a venit din partea mea. Şi al dori 
să ne dea un răspuns legat de această problemă.  

Domnul consilier Mathe Attila – trei interpelări aş avea de făcut. Un cetăţean 
m-a rugat să vă aduc la cunoştinţă să se monteze camere de luat vedere pe Aleea 
Pârcălabului, mai exact în spatele blocului în care se află Digi. Acolo este o parcare 
foarte aglomerată şi maşinile locatarilor sunt lovite foarte des. Poliţia de multe ori 
fără dovezi nu poate găsi vinovaţii. Acolo se află Şcoala gimnazială Ştefan cel Mare 
şi Grădiniţa cu program prelungit nr.3. 
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Următoarea interpelare, a fi o salvare pentru mediul nostru. În legătură cu 
uleiul alimentare uzat, vreau să vă aduc la cunoştinţa consiliului local şi în atenţia 
tuturor cetăţenilor din municipiul Bistriţa şi nu numai, că un litru de ulei alimentar 
uzat poluează un milion de litri de apă şi efectul poluării durează zeci de ani. Este 
dăunător sistemului de canalizare. Odată răcit, uleiul se solidifică şi se depune 
afectând integritatea conductelor. Cresc costurile de curăţare şi întreţinere, costuri 
care sunt suportate de noi, de municipalitate. Eu recomand să facem un parteneriat 
sau o colaborare, sau de ce nu chiar primăria, să facem un parteneriat cu o 
societate care să se ocupe de colectarea uleiului alimentar uzat, cărui îi permitem 
depunerea unor containere uzate bine stabilite pe raza municipiului Bistriţa, sau de 
ce nu, lângă fiecare tomberon menajer din oraş. Ca cetăţenii să poate şti, să nu 
aibă scuze de confortabilitate unde să poată arunca uleiul uzat. Este o problemă 
foarte serioasă peste tot în lume, nu numai în Bistriţa.  

Vreau să aduc în atenţie problema câinilor din oraş. Am înţeles că primăria se 
ocupă de capturarea câinilor fără stăpân de pe raza municipiului Bistriţa, în limita 
capacităţii adăpostului. Eu cred că adăpostul primăriei nu este suficient de mare, nu 
are locuri suficiente pentru câinii fără adăpost. Ar trebui să ne gândim pe viitor la 
această problemă şi să mărim capacitatea de găzduire. De ce aduc la cunoştinţă 
această problemă? Pentru că foarte mulţi bistriţeni se plâng de câinii vagabonzi, de 
câinii fără stăpân. Mai ales în apropierea adăpostului tind să cred că câinii pot ieşi 
în afara adăpostului.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – vreau să cer executivului dacă se poate 
într-un termen rezonabil, o situaţie de costurilor de reparaţii drumuri care au fost 
făcute de către fosta administraţie, cu ce firme şi dacă în contract a fost prevăzut şi 
o garanţie de execuţie a lucrărilor. Ca să avem o imagine. De ce într-un termen 
foarte scurt, pentru că s-au tot asfaltat şi văd că într-adevăr starea de degradare 
pentru aproape toate drumurile din municipiu este groaznică, aşa cum bine a spus 
doamna consilier, doar că cu alt iz, politic şi nu serios de tratament.  

A doua problemă, vreau să cer departamentului juridic o situaţie la zi a 
proceselor în derulare, soluţionate sau nesoluţionate şi litigiile pe care le are 
primăria la ora actuală.  

Al treilea aspect, fac o precizare: din informaţiile mele, totuşi zona Codrişor, 
planul urbanistic prezentat în anexă este de 5 ani şi a expirat din 2011. Spun acest 
lucru ca să ştiţi în continuare ce aveţi de făcut, dacă trebuie decizie de a bloca 
momentan orice altă construcţie, având în vedere că gândim şi amenajarea zonei 
râului. 

Domnul primar Turc Ioan – în legătură cu site-ul, îi răspund doamnei consilier 
Săcălean, până la finalul lunii toate informaţiile vor fi încărcate pe site. E totuşi un 
proces destul de laborios reconfigurarea, migrarea, finalizarea tuturor etapelor, în 
aşa fel încât site-ul să fie perfect funcţional, iar informaţiile să fie oferite exhaustiv. 
Repet, până la finalul lunii vom face acest lucru. Ştim ce se întâmplă, urmărim, 
monitorizăm, ne preocupăm de acest lucru. 

În legătură cu Cinematograful 23 August, ca şi consideraţie de natură 
generală, sunt şi plăcut şi neplăcut surprins de reacţiile pe această temă. Sunt 
plăcut surprins pentru faptul că bistriţenii îşi arată interesul faţă de patrimoniul 
oraşului. Acesta este un lucru bun, categoric. Sunt neplăcut surprins, pentru că din 
momentul în care am anunţat intenţia de a face o dezbatere publică pe această 
temă, adică de a construi o parcare inclusiv pe terenul ocupat în momentul de faţă 
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de fostul Cinematograf 23 August, au început reacţiile. Ani de zile, timp în care 
clădirea s-a ruinat, timp în care anexele clădirii principale au căzut la propriu, nu am 
auzit nici un fel de strigăt de îngrijorare. Eu cred că trebuie să fim atenţi cu 
patrimoniul nostru în permanenţă şi nu doar emoţional în anumite momente. 
Propunerea pe care urmează să o fac şi bineînţeles, consultarea publică, sau 
rezultatul consultării publice ne va spune ce paşi vom face mai departe, este aceea 
de a prezerva de fapt zidul, peretele exterior, peretele dinspre Bulevardul Republicii. 
Sunt un iubitor de artă, iubesc oraşul, sunt bistriţean, am crescut în acest oraş şi vă 
rog să mă credeţi că preocupările mele în bună parte se concentrează pe 
indentificarea soluţiilor prin care putem reabilita, prezerva patrimoniul istoric al 
oraşului. Am făcut această propunere în legătură cu construirea unei parcări, repet, 
în condiţiile păstrării frontului stradal, integral a refacerii acestuia, pentru că 
urmează investiţii care vor elimina o parte din parcări. Zona centrală a municipiului 
Bistriţa va rămâne practic fără locuri de parcare, sau cu infime locuri de parcare.  

Vechea administraţie nu a fost preocupată deloc de rezolvarea acestei 
probleme, problemă care la un moment dat dacă nu îi găsim o soluţie va apăsa pe 
nervii bistriţenilor. Dar eu îi asigur pe bistriţeni că, nu numai că facem eforturi, dar 
vom găsi şi soluţii, pentru ca cel puţin o parte dintre locurile de parcare care 
urmează să dispară, să fie compensată prin realizarea de noi locuri de parcare. Pe 
scurt, dacă vom construi sau nu o parcare în condiţiile pe care tocmai le-am 
specificat, inclusiv pe actualul teren pe care este clădirea fostului Cinematograf 23 
August, împreună cu terenul pe care îl avem deja pe strada Lupeni, sau dacă vom 
construi doar pe zona care se va face, expertiza ar trebui să ne răspundă la 
întrebarea, poate sau nu să fie reabilitată această clădire părăsită timp de zeci de 
ani. La un moment dat acolo a fost ceva bingo, mă rog, nimeni nu s-a simţit ofensat, 
afectat, nimeni nu s-a supărat de modul cum a fost gestionată această clădire, care 
da, într-adevăr este o clădire frumoasă, o clădire care o cunosc din copilărie.  

Pentru domnul consilier Pavelean, arată într-adevăr rural, adică inclusiv 
staţiile noi, care ar fi trebuit să arate într-un anume fel, arată tot rural. Faptul că nu 
merg nici acele tabele electronice, este evident. Am discutat cu colegii mei, dorim şi 
cred că sunteţi în asentimentul meu, să venim cu un proiect de implementare în 
Bistriţa a unui model de staţie de autobuz european. Când spun acest lucru mă 
refer la design, la confort şi la informaţia pe care aceste staţii de autobuz obligatoriu 
trebuie ca să le ofere. Mai mult decât atât, eu cred că prin reclamă, dar nu mă refer 
la acea reclamă prin afişe străvechi, mă refer la reclama prin mijloace electronice. 
Primăria municipiului Bistriţa poate câştiga. Aştept cu interes să discutăm împreună 
şi sugestii pe acest subiect din partea dumneavoastră, a consilierilor locali. Sugestii 
care să ofere condiţii civilizate vara, iarna. În locurile mai puţin circulate sunt 
suficiente staţii cu anumită ergonomie, cu un anumit design, dar mai ales cu un 
aspect urban. Consideraţi-vă parteneri în acest efort. 10 staţii de autobuz, şi cu asta 
închei subiectul, urmează să fie montate, amplasate pe traseul Liniei verzi, în cadrul 
acestui proiect Linia Verde.  

Doamna consilier Săsărman, două obsesii văd că aveţi, adică două reţin eu. 
Prima se referă la modul în care a fost decorat centrul oraşului şi văd că acum mai 
nou aveţi o obsesie legată de baia amenajată la etajul unu al primăriei. Eu doresc 
să vă spun că în momentul când am venit la Primăria Bistriţa, mi-a fost ruşine de ce 
am găsit în această sală care se află între sala mare de consiliu şi cabinetul meu. 
Era ceva care semăna foarte bine cu o toaletă publică neîngrijită. Nu înţeleg cum au 
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putut accepta aşa ceva predecesorii mei. Faptul că am igienizat, faptul că am 
amenajat cu cheltuieli infime prin Direcţia de Servicii Publice în regie proprie un 
grup sanitar, care în mod categoric este necesar. Gândiţi-vă că pandemia trece, 
vom avea delegaţii străine, şi nu o să stea nimeni să taie bilet pentru intrare la 
toaletă unor oaspeţi pe care îi aşteptăm la Primăria municipiului Bistriţa. Bineînţeles 
că vă preocupă acest lucru aşa, mai degraba pentru can can-ul pe care apăsaţi.  

În legătură cu faptul că se intervine la carosabil pentru lucrări de racord la 
reţele, este adevărat. Dar la fel de adevărat este şi faptul că am solicitat de fiecare 
dată ca unde este posibil, pentru că nu întotdeauna este posibil acest lucru, să se 
meargă pe varianta subtraversării, sau foraj orizontal. Cunoaştem acest lucru, îl 
monitorizăm, iar dacă dumneavoastră aveţi dovezi că s-a spart o stradă, deşi se 
putea face un foraj orizontal, vă rog frumos să ne spuneţi şi nouă, pentru că vom fi 
cât se poate de exigenţi. Sigur că împreună cu Disciplina în Construcţii va trebui să 
monitorizăm cât se poate de bine acest lucru. Autorizaţiile de construire nu se 
eliberează decât în această formă în situaţiile în care este posibil.  

Drumul vămii? Nu ştiu, poate Drumul gării din Beclean, nu există drumul 
Vămii, există str.Subcetate. dacă la str.Subcetate v-aţi referit, vă rog frumos să îmi 
confirmaţi. 

Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – da, este vorba de str.Subcetate. 
Drumul vămii este cunoscut de către toţi bistriţenii- 

Domnul primar Turc Ioan – urmează lucrări de intervenţie la carosabil în tot 
oraşul, inclusiv pe străzile asfaltate de către colegii dumneavoastră anul trecut 
electoral, repede, în pas alergător. Deci da, avem grijă de tot ce înseamnă 
infrastructură stradală şi vă mai pot asigura de un lucru, că toate lucrările pe care le 
vom face, le vom face de calitate. Adică lucrările făcute toamna, să nu necesite 
intervenţii 3-4 luni mai târziu. 

Pentru domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel, domnule consilier, 
expertiza pentru Grădiniţa Dumbrava Minunată este refăcută. Cel mai probabil vom 
merge pe demolare şi reconstruire. Clădirea este veche, prezintă numeroase 
probleme din punct de vedere al structurii, compartimentarea de asemenea, oricât 
de mult ne-am strădui să consolidăm această clădire, nu poate fi adusă la nivelul pe 
care ni-l dorim. De aceea repet, cel mai probabil va fi demolată şi va fi reconstruită 
păstrând arhitectura pe care o cunoaşteţi. Adică nu vom înlocui o clădire cu un 
anumit caracter arhitectural cu o clădire modernă, sau cu arhitectură de altă natură. 
Vom crea o replică a acestei clădiri până la urmă. Sigur, putem discuta de volumetrii 
diferite mai ales pe adâncime şi bineînţeles pe alt gen de compartimentări care să 
corespundă scopului cât mai corect. 

Am răspuns în ceea ce priveşte clădirea fostului cinematograf 23 August. În 
completare, îmi doresc un teatru la Bistriţa şi nu la modul discreţionar, ci pentru 
faptul că ştiu sunt mulţi bistriţeni care simt nevoia de acest gen de artă. Suntem 
printre puţinele judeţe din România, cred doar 4 judeţe din această ţară nu au un 
teatru. Bistriţa va avea un teatru. Dacă se va ajunge la concluzia că clădirea fostului 
cinematograf poate fi consolidată, refăcută, ar putea să devină sediu, spaţiu de 
spectacole, dar despre acest lucru bineînţeles că rămâne să discutăm.  

Pentru domnul consilier Elisei Radu-Claudiu, în şedinţa comisiilor reunite am 
anunţat retragerea Proiectului de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic 
Zonal „Construire ansamblu de locuinţe colective în regim de înălţime D+P+4E+2Er 
şi amenajări exterioare” în municipiul Bistriţa, str.Grănicerilor nr.19A. Am făcut acest 



9 

lucru deoarece proiectantul a venit cu modificări, pe de o parte, iar în plus, am luat 
act şi de oferta făcută de beneficiar cu privire la transmiterea cu titlu gratuit a unui 
spaţiu de circa 300 mp către Primăria municipiului Bistriţa cu destinaţia de creşă 
sau grădiniţă. Am considerat că absolut pe normă, cetăţenii trebuie să ia act de 
modificările făcute, respectiv reducerea înălţimii, plus aspectul pe care l-am spus 
mai devreme.  

Faptul că se închide HoReCa dar rămân deschide supermarketurile, este 
profund neplăcut din anumite puncte de vedere dau dreptate, dar imaginaţi-vă, ştiu 
că unii se vor supăra imediat, ce s-ar întâmpla dacă s-ar închide şi magazinele 
alimentare?  

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – mă scuzaţi, o mică precizare. Nu 
vorbesc de închiderea lor, vorbesc de măsuri pentru a se putea respecta în 
interiorul acestora, toate măsurile de distanţare, inclusiv purtarea măştii, un lucru pe 
care l-am observat că nu se respectă. Este o aglomeraţie mult prea mare în incinta 
magazinelor mari în special, şi regulile de distanţare şi de purtare a măştii nu se 
respectă. Legat de acest lucru, vă rog să se ia măsuri în legături că acest lucru, nu 
cu închiderea lor, ci cu respectarea măsurilor de evitare a transmiterii virusului.  

Domnul primar Turc Ioan – domnule doctor, regret că înţeleg destul de greu 
ceea ce spuneţi, sunt convins că spuneţi lucruri interesante. 

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – o să repet. Nu mă refer la închiderea 
magazinelor alimentare, ci doar la a se lua măsuri cu privire la respectarea regulilor 
de distanţare şi de purtare a măştii care momentan nu se respectă. Este o 
aglomeraţie mult prea mare.  

Domnul primar Turc Ioan – am înţeles. Cei îndreptăţiţi, obligaţi prin lege să 
vegheze la respectarea tuturor normelor pe această componentă, trebuie să o facă 
cu atenţie şi conştiinciozitate pentru că, cu această boală, sunteţi medic, vedeţi atât 
de multe lucruri, nu ne jucăm.  

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – dar în calitatea dumneavoastră de 
preşedinte al PNL Bistriţa, să transmiteţi mai departe la organele abilitate să aibă în 
vedere acest lucru. În sensul acesta v-am pus această problemă. Şi să revin, 
persoanele care îşi aşteaptă copiii la creşe, grădiniţe, şcoli, la fel nu este nici un fel 
de poliţist local care să supravegheze respectarea acestor reguli. Şi nu sunt 
respectate aceste reguli, în faţa grădiniţelor, a creşelor şi a şcolilor.  

Domnul primar Turc Ioan – am consemnat, vom transmite mai departe un 
punct de vedere în această notă. 

Pentru domnul consilier Mathe Attila, în ceea ce priveşte problema colectării 
uleiurilor uzate, că discutăm de ulei alimentar sau de ulei industrial, da, am avut o 
discuţie cu Agenţia de Mediu, cu Garda de Mediu. E absolut nevoie de grijă mare pe 
această componentă. Vă invit la primărie să discutăm mai multe lucruri pe această 
temă. Cu siguranţă dacă aţi ridicat această problemă, puteţi veni şi cu sugestii.  

Aţi ridicat şi problema adăpostului pentru câini. Ştiţi foarte bine, consiliul local 
a aprobat un parteneriat cu o asociaţie de profil din Germania. Obiectul acestui 
parteneriat reprezintă îmbunătăţirea cazării câinilor, deparazitarea, hrana, 
microciparea, dar şi adopţia. Eu sper că în urma acestui parteneriat ritmul adopţiilor 
va creşte. Am mare încredere în rezultatul acestui parteneriat, pentru că discutăm 
de oameni dedicaţi, mă refer la bistriţenii care sunt implicaţi în derularea 
parteneriatului, oameni de suflet şi care iubesc animalele. Şi evident mă refer la 
partenerul german car evident are suficientă tradiţie şi suficientă determinare pentru 
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ca rezultatul acestui acord să fie cât se poate de clar în favoarea animalelor. Am 
avut de asemenea o discuţie cu cei de la DSP, discuţie în care am solicitat 
intervenţii cât se poate de urgente pentru prinderea şi internarea câinilor în 
adăpostul amenajat, pentru că s-au înmulţit cazurile de câini fără stăpân. De unde 
vin, nu v-aş putea spune, dar obişnuiesc să merg prin oraş ca să văd care e starea 
oraşului, am şi sesizări pe această temă. E o problemă, avem din nou această 
problemă, se înmulţesc câinii fără stăpân. Vom interveni cu privire la această 
problemă.  

Domnule consilier Urîte Florin, vă vom pune la dispoziţie toate informaţiile pe 
care le-aţi solicitat, atât în ceea ce priveşte cheltuielile pentru lucrările la anumite 
străzi şi situaţia litigiilor în care este parte Primăria municipiului Bistriţa sau consiliul 
local.  

În ceea ce priveşte zona Codrişor, sunt principial de acord cu dumneavoastră 
în condiţiile în care în perimetrul dintre Podul Jelnei şi Podul Budacului urmează să 
fie amenajată o zonă de promenadă ca parte a coridorului de mobilitate urbană, în 
condiţiile în care intenţionăm să facem intervenţii în Pădurea Codrişor, în condiţiile 
în care intenţionăm să modernizăm, să extindem ştrandul Codrişor, cred că este 
corect să luăm în analiză ceea ce dumneavoastră spuneţi, adică îngheţarea pe o 
anumită perioadă a emiterii autorizaţiei de construire pentru o zonă bine 
determinată şi delimitată. 

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – aş dori un punct de vedere al 
domnului primar vis-a-vis legat de ultimul subiect pe care l-am enunţat şi anume, 
faptul că mai mulţi instructori auto mi-au spus că au fost informaţi de către domnul 
primar, cum că eu am propus desfiinţarea poligonului din apropierea Hotelului Krone 
şi transformarea lui în parcare. Eu din câte ştiu nu s-a întâmplat aşa şi refuz să cred 
că domnul primar i-a informat pe aceşti instructori auto că eu am luat această 
decizie şi că eu am propus acest lucru. Eu doar am făcut sesizarea unei probleme 
de la Hotelul Krone, actualmente sediul Secţiei de oncologie, şi nu am făcut nici un 
fel de propunere legat de soluţia pentru această problemă. Şi aş dori un punct de 
vedere al domnului primar legat de acest lucru.  

Şi încă o precizare la fina. Având în vedere că Poliţia Locală este în 
subordinea primăriei în momentul de faţă, sper ca în viitorul foarte apropiat măsurile 
de distanţare socială şi de purtare a măştii să fie respectate în oraşul nostru. Este 
măsura la dispoziţia şi la mâna primăriei să facă acest lucru. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – domnule consilier, vreau să fac o 
precizare. Eu am spus că poate fi luat în analiză poligonul. Spuneţi-le celor care vă 
reclamă, că eu am spus.  

Domnul primar Turc Ioan – domnule doctor şi domnule consilier Urîte, 
propunerea ca zona de poligon, sau unde este şi poligonul, că nu este numai 
poligon acolo, să fie transformată în zonă de parcare, ceea ce de fapt această 
funcţiune nu e o invenţie de ultimă oră, acolo se parchează de mult timp, dar m-am 
referit la conştientizarea oamenilor care au de mers în zona respectivă, cu privire la 
faptul că pot parca chiar pe suprafaţa despre care discutăm. În acest sens eu am 
solicitat DSP să marcheze locurile de parcare, să traseze locurile de parcare, am 
solicitat să monteze indicatoare care să conştientizeze cu privire a existenţa acestui 
loc generos de parcare, iar în ceea ce priveşte aruncarea unei pisici către cineva, 
niciodată nu fac aşa ceva, ca să fie foarte limpede, pe mine nu o să mă identificaţi 
cu acest gen de comportament. Dacă am ceva de spus, spun în faţă. În primul rând 
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dumneavoastră nu v-aţi exprimat în acest sens, şi cu asta cred că am lămurit 
problema. 

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – mulţumesc, aşa m-am gândit şi eu, nu 
m-am gândit că aţi fi făcut o asemenea afirmaţie, asemenea precizări, doar că, 
câţiva dintre instructorii auto mi-au spus acest lucru.  

Domnul primar Turc Ioan – mai mult decât atât şi închei, analizăm inclusiv 
posibilitatea de a transforma punctul termic din spatele Casei de Asigurări de 
Sănătate în parcare.  

Doamna secretar Gaftone Floare – pentru o bună informare a consiliului local 
şi a cetăţenilor municipiului Bistriţa deopotrivă, fac precizarea că PUZ Codrişor 1 s-a 
aprobat prin Hotărârea consiliului local nr.164/2006, documentaţie prin care s-a 
studiat modalitatea de amenajare a malurilor râului Bistriţa şi a zonei de agrement 
Codrişor. PUZ-ul a avut o aplicabilitate de 5 ani, respectiv până în anul 2011, însă 
prin Hotărârea nr.5/2010 consiliul local a aprobat documentaţia de urbanism 
Codrişor 2. Ar fi golit de aplicabilitate juridică, de eficienţă juridică PUZ-ul Codrişor 
1, dacă ar fi rămas în vigoare numai PUZ Codrişor 2. Stimaţi consilieri, cred că este 
cea mai valoroasă documentaţie pe care o deţinem, este elaborat de un colectiv 
amplu de specialişti conduşi de conferenţiar universitar doctor arhitect Vasile Mitrea, 
despre care ştiţi că Academia Română l-a premiat pentru întreaga activitate în 
urbanism şi arhitectură. Stimaţi consilieri, pe poziţia 61 şi 65 şi cei care doresc pot 
identifica mai uşor în PUG-ul care este afişat pe site-ul instituţiei, unde nu există nici 
o suspiciune cu privire la existenţa a mai multor variante, deci pe poziţia 61 şi 65 se 
prevede foarte clar că PUZ Codrişor 1 şi PUZ Codrişor 2 sunt preluate în PUG., 
PUG-ul aprobat în anul 2013. Este real că la PUZ Codrişor 1 se spune că este 
preluat parţial. Cu toţi ştim că PUZ Codrişor 1 nu avea drumul de centură prin 
Dealul Codrişor, aspect care se regăseşte spre părerea de rău a multor cetăţeni din 
municipiul Bistriţa, în PUG. Prin adresa nr.101371/2018, adresă semnată atât de 
arhitectul şef, cât şi de arhitect Ştefan Tamaş în calitate de şef serviciu la obiecţiile 
mele de legalitate că nu se poate elibera autorizaţie de construire pentru edificarea 
unui bloc cu 18-20 apartamente perpendicular pe râul Bistriţa, pe str.Parcului nr.6, 
arhitectul şef şi şeful Serviciului Urbanism fac precizarea că obiectivul propus se 
încadrează în prevederile PUZ Codrişor. Iată că şi colegii de la Serviciul Urbanism 
care au fost de acord cu edificarea blocului, recunosc cu PUZ Codrişor este în 
vigoare.  

Închei prin a vă informa că astăzi ar fi trebuit să se pronunţe instanţa de 
contencios administrativ cu privire la obligarea autorităţii locale de a emite 
autorizaţia de construire pentru blocul situat în parc, respectiv pe str.Parcului nr.6, 
însă instanţa a prelungit termenul pentru 8 aprilie. Nu pot decât să mulţumesc şi să 
apreciez atitudinea actualului primar, care a spus un NU foarte clar edificării acestui 
bloc în zona parcului municipal.  

Mai fac precizarea, ca să ştie cetăţenii, pentru că am văzut un articol într-unul 
dintre ziare, că secretarul s-ar împotrivi, ca pe imobilul existent pe parcela de pe 
str.Parcului nr.6, m-aş fi împotrivit să repare proprietarul locuinţa. Nu au trecut nici 
zile, nici luni cum s-a spus în acel articol, ci în aceeaşi zi am făcut precizarea în 
conformitate cu art.11 lit.”d” din Legea nr.50/1991 privind autorizarea executării 
construcţiilor, proprietarul poate şi este obligaţia lui legală să repare acoperişul chiar 
fără autorizaţie de construire. 

Domnul consilier Burduhos Ionel – bună ziua domnule primar, bună ziua 
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domnilor consilieri, mă bucur să fiu alături de dumneavoastră astăzi. Cei care nu mă 
cunosc, sunt antrenor de kickbox de 7 ani şi fost practicant a sportului de contact, 
reprezentant al oraşului şi 2 ani participant şi membru al lotului naţional de karate 
kyokushin. După cum ştiţi, a fost o perioadă destul de complicată în care sportul a 
avut o susţinere foarte slabă, lucru pe care mi l-aş dori foarte mult ca pe viitor să-l 
schimbăm, să gândim cât mai multe proiecte, în special pentru sportul de 
performanţă să încercăm să implementăm şi să încercăm să venim în sprijinul 
cluburilor care reprezintă oraşul la nivel naţional sau chiar la competiţii mai mici, dar 
în special cei care reprezintă la un nivel ridicat, plus sportul de masă. Sperăm 
împreună cu dumneavoastră şi cu colegii consilieri să avem o deschidere pentru 
sport şi pentru performanţă.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – până la clarificare, şi am rugat pe 
domnul primar să verifice tot ce spune doamna secretar, deci eu reiterez că dacă 
vrem să blocăm sau să suspendăm temporar, pentru că sunt pentru a gândi foarte 
bine acea lună, va trebui un proiect prin care să suspendăm momentan, până ne 
edificăm noi cu ce proiecte şi ce vrem să facem în acea zonă. Până atunci, consider 
că PUZ Codrişor 2 din punctul meu de vedere a fost finanţat de către Ocolul Silvic, 
este în extravilan şi cred că nu ne acoperă astăzi. Tocmai de aceea sunt pentru a 
analiza oportunităţi de dezvoltare în acea zonă, să facem un proiect pe repede 
înainte prin care să suspendăm momentan acordarea de proiecte. Eu nu am nici o 
problemă, nici nu ştiu despre ce blocuri povesteşte doamna secretar şi nici nu mă 
interesează. Problema este de a fi tot timpul în legalitate şi coerenţi prin ceea ce 
facem şi prin modul cum dăm documente de dăm documente de autorizări şi cum 
negăm documente de autorizări. Vreau legalitate şi cu viteză de reacţie normală 
pentru cetăţeni şi pentru dezvoltatori şi pentru toţi cei care vor să facă investiţii în 
Bistriţa. 

Domnul viceprimar Hangan Sorin – vă solicit domnule preşedinte de şedinţă 
să intrăm în ordinea de zi. 

Doamna secretar Gaftone Floare – încă o precizare doresc să fac. Cer 
sprijinul consiliului local, pentru că în prezent avem două solicitări, respectiv şi din 
partea Hotelului Codrişor şi din partea Hotelului Metropolis, în situaţia în care se 
confruntă cu o criză a lipsei locurilor de parcare, solicită extinderea spaţiilor. Urgent 
în analiza consiliului local în vederea soluţionării în condiţii de legalitate a celor două 
solicitări.  

Domnul preşedinte de şedinţă – trecem la ordinea de zi. Dacă sunt propuneri 
de modificare sau completare a acesteia? 

Domnul primar Turc Ioan – retrag de pe ordinea de zi punctul 7 – Proiect de 
hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Construire ansamblu de 
locuinţe colective în regim de înălţime D+P+4E+2Er şi amenajări exterioare” în 
municipiul Bistriţa, str.Grănicerilor nr.19A şi punctul 15 – Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractului de comodat nr.5/92/T/18.03.2011 încheiat 
în favoarea Organizației Naționale „Cercetașii României” – Centrul local Bistrița, 
având ca obiect spaţiul situat în imobilul din municipiul Bistrița, Bulevardul 
Independenței nr.24-26 – Casa Speranţei, în suprafaţă de 54,40 mp, cu destinația 
de sediu. Aici motivul este de natură legală. În urma reorganizării, această entitate 
nu mai îndeplineşte condiţiile pentru a obţine un spaţiu din fondul locativ al 
primăriei, închiriat. 

 



13 

 Câteva secunde înregistrarea nu se înțelege. 
 Se completează poziția nr. 23 cu un Proiect de hotărâre privind aprobarea 
finanțării de la bugetul local al municipiului Bistrița a cheltuielilor neeligibile care nu 
se finanțează prin Programul de Construcții de Locuințe Sociale și de Necesitate 
pentru obiectivul de investiții ”Blocuri de locuințe cu destinația de locuințe sociale, 
Viișoara, etapa a II-a Municipiul Bistrița. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim!  
 Domnul Munthiu, vă rog! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: mulțumesc, domnule președinte! După 
cum am spus și în ședința de comisii reunite de ieri, Comisia de urbanism retrage 
de pe ordinea de zi proiectul de la punctul 21 legat de construcția de locuințe 
colective mici. Motivul este că nu am primit în timp util toate răspunsurile, toate 
problemele care au fost sesizate în cadrul perioadei de consultare publică, urmând 
să analizăm în următoarea ședință de comisie forma finală a acestui act.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Mai sunt și alte propuneri de modificare a ordinii de zi?  
 Da, constat că nu sunt. O să supunem la vot, pe rând, propunerile de 
modificare, după care o să votăm ordinea de zi. 
 Vă rog, vot pentru propunerile de modificare din partea Primarului municipiului 
Bistrița. Suntem 20. Cineva nu votează. Ați votat, da? Ok, mergem mai departe. 
 Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” și zero ”abțineri” primele propuneri au 
fost aprobate.  
 Trecem la al doilea set de propuneri, propunerea domnului președinte al 
Comisiei de urbanism, domnul Munthiu, vă rog vot! Să rugăm și colegul care nu 
votează, să voteze în viitor! 
 Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” și zero ”abțineri” a doua propunere de 
modificare a ordinii de zi a fost aprobată. 
 Acum vom vota ordinea de zi în ansamblul ei, vă rog vot! 

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 
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Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, ne-am întâlnit toți acuma, cu 20 de voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” și zero 
”abțineri” ordinea de zi a fost aprobată. 
 Vom trece la numerele curente ale ordinii de zi. 
  
  Vă rog, vom trece la  
 numărul curent 3 al ordinii de zi și vom aproba Proces verbal al ședinței 
ordinare din data de 28.01.2021.  
 Vă rog vot pentru numărul curent 3. 

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 18 voturi ”pentru”, o ”abținere” și un consilier nu a votat, a fost aprobat 
procesul – verbal al ședinței ordinare din 28.01.2021.  
 
 O să trecem la numărul curent 4 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre 
privind actualizarea componenței Comisiilor de specialitate ale Consiliului 
local al municipiului Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul secret al 
majorității consilierilor prezenți 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: propun ca 
proaspătul nostru coleg, domnul Burduhos, să facă parte din Comisia economică - 
în locul domnului Niculae care și-a dat demisia. Vom avea o propunere secretă pe 
care vă rog s-o aprobați, vot secret vă rog! 

 Vot 

Da 17 

Nu 1 

Abţinere 1 

Au votat 19 

Nu au votat 1 
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Absenţi 1 

Total 20 

 Mergem mai departe, cu 17 voturi ”pentru” , un vot ”împotrivă” și o ”abținere” 
domnul Burduhos  a fost votat pentru a face parte din comisia economică a 
Consiliului local al municipiului Bistrița.  
 Vom vota proiectul de hotărâre în ansamblul său, proiectul de la numărul 
curent 4, vot secret, vă rog! 
 

 Vot 

Da 18 

Nu 1 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

 
 Cu 18 voturi ”pentru” un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere”, zero abțineri, 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 4 a fost adoptat.  
 
 Se trece la numărul curent 5 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea datei de începere a pășunatului animalelor si durata sezonului de 
pasunat pe pajistile permanente proprietatea municipiului Bistrita pentru anul 
2021 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: proiectul a 
primit aviz favorabil în cadrul ședinței comisiilor reunite de ieri cu 16 voturi ”pentru”. 
Vă rog dacă aveți intervenții pe marginea proiectului de hotărâre? Constat că nu 
sunt intervenții, vă rog, trecem la vot! Vot pentru proiectul de la numărul curent 5 al 
ordinii de zi. 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  



16 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și un consilier nu a 
votat  proiectul de hotărâre de la numărul curent 5 a fost aprobat.  
 
 Se trece la numărul curent 6 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre hotărâre 
privind aprobarea componenţei nominale a Comisiei tehnice de amenajare a 
teritoriului şi de urbanism a municipiului Bistriţa şi a Regulamentului de 
funcţionare 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. Anexa 1 se votează cu vot secret.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: proiectul a 
fost avizat favorabil cu 17 voturi ”pentru” în ședința comisiilor de specialitate reunite 
de ieri.  
 Precum ați văzut, din cadrul comisiei tehnice fac parte 20 de persoane, mai 
avem invitați și reprezentanți ai unor instituții din municipiul Bistrița. O să vă solicit 
aprobarea de a vota în bloc toți membrii din comisie, din comisia tehnică de 
amenajare a teritoriului, apoi vom vota proiectul de hotărâre în ansamblul său.  
 Dacă aveți intervenții pe marginea proiectului de hotărâre, vă rog!  
 Da, constat că nu sunt – atunci vă supun la vot  propunerea de a vota în bloc 
Comisia tehnică de amenajare a teritoriului şi de urbanism a municipiului Bistrișa, vă 
rog vot! 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, propunerea a fost adoptată cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” , zero 
”abțineri” și un consilier nu a votat. 
 Trecem la vot pe marginea proiectului de hotărâre de la numărul curent 6. Vă 
rog vot pentru proiectul de hotărâre! Da, mă iertați, trecem întâi și facem votul 
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secret pentru Anexa 1 – membrii comisiei, după care vom vota, în ansamblu, 
proiectul de hotărâre.  
 Deci vot pentru anexa nr.1 din proiectul de hotărâre privind aprobarea 
componenţei nominale a Comisiei tehnice de amenajare a teritoriului şi de urbanism 
a municipiului Bistriţa. Este vot secret.  

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

 Cineva nu votează.  
 Cu 18 voturi ”pentru”, zero  ”împotrivă”, o ”abținere” și un consilier nu a votat, 
Anexa nr. 1 cu, componența comisiei, componența nominală a comisiei tehnice a 
fost aprobată. 
 Votăm proiectul în ansamblul său, de la numărul curent 6 – vot deschis vă 
rog! 
 
 Cu 18 voturi ”pentru”, 0  ”împotrivă”, o ”abținere” și un consilier nu a votat, 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 6 a fost adoptat.  
 
 Proiectul de hotărâre de la numărul 7 al ordinii de zi a fost retras. 
 
 Se trece la numărul curent 8 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre pentru 
aprobarea Planului de acţiune privind serviciile sociale administrate și 
finanţate din bugetul Consiliului Local al municipiului Bistriţa pentru anul 
2021 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: vă rog, dacă 
aveți intervenții pe marginea proiectului de hotărâre de la numărul curent 8?  
 Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul ședinței comisiilor de specialitate 
reunite cu 15 voturi ”pentru”. Intervenții sunt pe marginea proiectului? 
 Trecem la vot. Vot pentru proiectul de la numărul curent 8, vă rog! 
 O să-l așteptăm și pe colegul care nu votează, să voteze pe viitor. 

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  
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Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 18 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, o ”abținere” și un consilier nu a votat, 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 8 a fost adoptat.  
 
 Se trece la numărul curent 9 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind 
acordarea unor prestații sociale sub formă de tichete sociale pentru bunuri 
alimentare și medicamente persoanelor aflate în situaţii deosebite, pentru 
prevenirea și combaterea sărăciei și riscului de excluziune socială, conform 
Legii nr. 292/2011 a asistenţei sociale, cu modificările şi completările 
ulterioare 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: proiectul a 
primit aviz favorabil în ședința comisiilor reunite de ieri cu următorul amendament:  
 Anexa la proiectul de hotărâre se completează la Cap.VI, art.8 cu un alineat 
nou, alin.(2) cu următorul cuprins: 

”Art. 8. (2) În cazul persoanelor nedeplasabile/persoane cu handicap 
accentuat, cererile de acordare a tichetelor sociale se depun de către 
reprezentantul legal al acestora, membrii de familie sau alte persoane legal 
împuternicite de acestea.” 

Dacă sunt intervenții pe marginea proiectului de la numărul curent 9, vă rog!  
Doamna consilier Săcălean Oana-Andreea: da, mulțumesc! Bună – ziua! 

Mulțumesc tuturor colegilor că au fost de acord să voteze în unanimitate în comisie 
amendamentul depus de către mine ieri. Astfel putem facilita și accesul persoanelor 
cu handicap accentuat sau nedeplasabile la acest program. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! Alte intervenții pe marginea proiectului de hotărâre, vă rog!? 

Constat că nu sunt. Vom supune spre aprobare propunerea de la art.8 
alineatul 2, da. Vă rog, vot pentru propunere.  

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 
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Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și un consilier nu a 
votat, propunerea de la articolul 8 alineatul 2 a fost aprobată.  

Vom vota acum proiectul de hotărâre în ansamblul său, proiectul de hotărâre 
de la numărul curent 9, vă rog! 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și un consilier nu a votat 
proiectul de la numărul curent 9 a fost adoptat.  

 
Se trece la numărul curent 10 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind 

aprobarea vânzării prin licitație publică a spațiilor comerciale si a celor de 
prestări servicii situate în municipiul Bistrița, proprietatea privată a Statului 
Român, în conformitate cu prevederile Legii nr.550/2002 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și se adoptă cu votul a cel puțin 15 
consilieri locali în funcție.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  după cum 
știți, acest proiect de hotărâre a mai fost supus atenției dumneavoastră în alte două 
rânduri, este vorba de acele locuințe de serviciu care nu mai îndeplinesc în acest 
moment condițiile, conform legii, de a fi numite locuințe de serviciu. 
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Proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil în ședința de ieri a comisiilor de 
specialitate reunite cu 11 voturi ”pentru” și 4 ”abțineri”. 

O să-l rog pe domnul Marina să ne spună dacă a mai completat materialele 
de ședință, folderul cu materiale de ședință au fost puse poze – cum arată acele 
locuințe care le scoatem pentru a fi aprobate la vânzare prin licitație publică. Vă rog, 
domnul Marina! 

Domnul Marina Vasile – director executiv al Direcției Patrimoniu: a fost 
completată documentația cu lista spațiilor supuse dezbaterii în care figurează și 
valoarea de vânzare, așa cum ați solicitat în ședința de ieri. Au fost trimise la toți 
consilierii pe adresa de mail, așa cum a propus domnul consilier Urîte.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   da 
mulțumim, dacă sunt alte intervenții pe marginea proiectului de hotărâre? Vă rog, 
domnul Ruști! 

Domnul consilier Ruști Ioan: dragi colegi, în legătură cu aceste imobile 
deteriorate care sunt adevărate plăgi ale centrului vechi al orașului nostru – 
vânzarea lor eu cred că ar duce cu certitudine la o îmbunătățire a aspectului și 
structurii mediului nostru urban. Noi suntem acum în postura celor care pot rezolva 
această problemă. Spațiile acestea sunt în proprietatea Statului Român, dar Statul 
Român încă nu și-a revenit și probabil încă 10 – 15 ani n-o să-și revină ca să poată 
avea grijă de valorile lui. Eu sunt convins că o să-și revină în timp. Prin votul nostru 
hotărâm cum o să arate centrul Bistriței în viitor. Dacă lăsăm orgoliile să se 
manifeste, vom avea un centru vechi tot mai urât.  În paranteză fie spus, punctele 
termice vor intra și ele, sigur, în lucru.  

Dragii mei, oamenii întotdeauna sunt judecați după rezultate. Ori dacă 
rezultatul votului nostru va fi că aceste plăgi urbane vor persista și se vor accentua, 
nu cred că vreun votatnt va fi mulțumit. Presa despică firul în patru și oamenii au, în 
general, această tendință și clar vor face legătura dintre cauză și efect. Deci aveți 
grijă cum votați, zic eu. Deja se știe cine din acest consiliu vrea centru vechi al 
orașului nostru cu plăgi insuportabile.  

În aceeași ordine de idei vreau să vă relatez că la Clubul Rotary Bistrița am 
discutat cu colegii de acolo despre acele imobile deteriorabile, despre întreg centrul 
orașului, despre Biserica Evanghelică, despre Cinematrograful 23 August și 
concluziile au fost cam în această notă constuctivă. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   da, 
mulțumim! Doamna Stere, vă rog! 

Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: mulțumesc pentru cuvânt! Da, 
știm discuția. Ieri în comisie am avut aceeași discuție. Noi, consilierii de la PMP ne 
menținem poziția în sensul că Statul Român trebuie să aibă grijă de proprietățile 
sale, că vor fi și sunt fonduri guvernamentale speciale sau fonduri norvegiene care 
se pot solicita și se pot face proiecte ca aceste clădiri să fie salvate și să rămână în 
patrimoniul Statului Român. Eu sunt convinsă că dacă s-ar depune niște eforturi     
s-ar putea face acest lucru. Pe de altă parte, dacă-mi permiteți, domnule Ruști, nu 
cred că prin acest vot hotărâm cum va arăta centrul pe viitor. V-aș ruga să aveți în 
vedere că aceste clădiri reprezintă spații - câte o cameră de 30 – 40 de metri pătrați 
în anumite clădiri de pe partea pietonală. Deci modul în care va arăta pietonalul și 
centru nu depinde de vânzarea acestor spații. Vă aduc aminte că în ultimul mandat 
au reușit să vândă trei spații și asta n-a schimbat aspectul centrului absolut deloc, 
deci eu cred că nu merită chiar în direcția asta și nu avem garanția că-n momentul 
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în care aceste spații se vor vinde ele se vor... în următoarea jumătate de an în așa 
fel încât să salvăm spațiul vechi cu vânzarea acestor spații care țin de Statul 
Român. 

Pe de altă parte noi, de la PMP, consilierele, pregătim un proiect de hotărâre 
de consiliu local pe care îl vom depune în perioada imediat următoare, prin care să 
ajutăm toți proprietarii de spații din centru să obțină extrem de ușor autorizații pentru 
renovare. Aceștia să vină doar cu fondurile, iar primăria, cu specialiștii pe care îi 
are, să pună la dispoziția oamenilor autorizații, cât se poate de ușor pentru 
renovare, pentru refacere fațadă, pentru refacere acoperișuri. Noi suntem 
consecvenți, ne păstrăm poziția pentru că sunt convinsă că s-ar putea găsi soluții 
pentru renovarea acestor spații și pentru utilizarea lor în interesul cetățenilor 
Bistriței. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   da, 
mulțumesc! Domnul Munthiu! 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, văd că în continuare ne învârtim în 
jurul aceleiași probleme. Dacă s-ar fi putut face, rezolva problema asta atât de 
simplu, cred că o făceau și alții. Ne uităm în jur, vedem despre ce spațiu e vorba, 
fiind în comisie, chiar azi m-am uitat foarte atent și-am încercat să le identific aceste 
spații. Multe dintre ele nu vor mai apuca, cel puțin cinci – șase dintre ele nu vor mai 
apuca toamna.  

Legat de modul în care pot fi renovate centrele vechi ale orașelor, experiența 
Oradiei spune foarte mult. Și-n Oradea s-au încercat variante în care oamenii sa 
fie..., să se acorde finanțări, să se acorde tot felul de lucruri, nu s-a întâmplat nimic 
și în momentul în care au crescut la 500% impozitele pentru clădiri, automat 
oamenii au început să și le renoveze. La fel s-a întâmplat și în municipiul Făgăraș și 
în alte locuri. Așa că speranța că dacă dăm, dacă asigurăm finanțare cineva se va 
interesa ca să repare fațada lui și a vecinilor este o utopie. Cred că exemplele care 
sunt în zona pietonală, de spații care au fost vândute către proprietari și care au fost 
restaurate frumos, chiar frumos de către proprietari ne arată că singura șansă ca 
centrul vechi al orașului să nu fie o ruină, pentru că dacă ne uităm, exact zonele 
unde există spațiile care sunt propuse pentru vânzare sunt cele mai ruinate zone 
din zona pietonală. Statul nu va fi niciodată, dovedește că nu e niciodată un stăpân 
destul de bun ca să poată să renoveze suficient de repede și de bine spații care 
împiedică, de fapt, dezvoltarea orașului. Pentru că acesta fațade urâte de pe 
Titulescu, din Piața Mică și de prin alte părți sunt locuri care nu atrag, ci resping 
turiștii. Există acuma un proiect de renovare a tuturor porților vechi, inițiat de către 
Forumul German, o chestie fenomenală. Dacă ne-am ocupa să scăpăm de această 
problemă – problema acestor ruine, și să colaborăm după aceea împreună cu viitorii 
proprietari pentru a dezvolta diferite afaceri lucrative exact cum s-a întâmplat în 
Piața Muzeului din Cluj sau în alte zone pietonale din România – Sibiu sau alte 
locuri, atunci într-adevăr vom rezolva problema. Dacă ținem la spațiile acestea în 
speranța că ne vom găsi finanțatori și proiecte de finanțare ca să le rezolvăm, cred 
că, chiar dacă vom ieși din pandemie, turismul bistrițean nu va arăta cu mult mai 
bine. Din păcate asta e realitatea și cred că e momentul să nu ne încrâncenăm doar 
în simple jocuri de imagine și să rezolvăm o problemă care este a orașului. O 
problemă care ține de salubritatea orașului, de curățenia orașului, de viitorul 
orașului.  
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Nu cred că în momentul ăsta există un bistrițean care să fie mândru de modul 
în care arată aceste spații din fundurile curților, la care ținem atât de mult să rămână 
în proprietatea primăriei. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Doamna Săsărman am văzut, da, vă rog!  

Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: mulțumesc, domnule 
președinte! Din ce am înțeles din discursul domnului Munthiu, ar fi că deși noi am 
aloca aceste fonduri pentru reabilitarea fațadelor clădirilor istorice, mai ales cele de 
pe centrul vechi, oamenii nu ar face acest lucru, deci ar fi o utopie - din câte am 
înțeles eu. Dar domnul primar nu asta a promis? Că va aloca fonduri pentru 
renovarea acestor fațade și centrul vechi va arîta altfel. Acuma care, unde-i utopia? 
Că domnul Munthiu spune ceva și domnul primar spune altceva.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean:  nu, nu cred că a spus nici domnul primar 
și nici nimeni că primăria poate renova fațadele care sunt proprietatea locuitorilor. 
Primăria poate ajuta cu fonduri nerambursabile ca și cofinanțare. Din experiențele 
altor orașe, experiența a fost, și la urmă, cea care dovedește ce se întâmplă și ce 
nu se întâmplă, doamna Săsărman, restul sunt proiecte. Experiența a dovedit că cel 
mai bun stimulent pentru a începe renovarea fațadelor din orașele vechi este 
impozitarea clădirilor nerenovate. Legea permite să se impoziteze chiar cu 500%. 
Chiar dacă sună fioros pentru multă lume, s-a dovedit că și-n Oradea, și-n Făgăraș 
și-n alte locuri, în momentul în care Primăria a dat un termen până la care să 
înceapă renovarea fațadelor aceasta s-a întâmplat. În Făgăraș, nu știu din 40 sau 
40 și ceva de clădiri cu fațade distruse, într-o perioadă de două luni după ce 
consiliul local a hotărât acest lucru, s-au renovat 10% din fațade. La Oradea la fel s-
a întâmplat, pentru că fiecare se gândește, da, dă primăria zece mii de euro pentru 
fațada mea, dar mai trebuie  să dau și eu trei mii de euro și poate că n-am chef ca 
să dau trei mii de euro, că în fond și la urma urmei eu stau înăuntru, nu stau afară, 
și nu mă interesează cum arată treaba asta. Realitatea uneori bate filmul, doamna 
Săsărman. Vă mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc!  

Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: dacă-mi 
dați voie, domnule președinte?  

Stimați colegi, foarte interesante discuțiile și dezbaterea pe fațade, dar noi 
povestim de cu totul și cu totul altceva. Noi discutăm de niște spații care au 20, 30, 
40 de metri pătrați, 50 de metri pătrați. 2% dintr-o clădire, 5% dintr-o clădire, noi nu 
putem renova niște clădiri. Dacă noi suntem proprietari pe o suprafață de 25 de 
metri pătrați în fundul unei curți a unei case foarte mari, cu cinci proprietari. A murit 
un chiriaș – au rămas 28 de metri pătrați insalubri, plini de igrasie, cu instalațiile 
sparte, la care pică acoperișul. Vreți să renovați toată clădirea proprietarilor? Dar 
nu-i legal. Lăsând la o parte că nu avem fonduri – despre asta e vorba. Nu discutăm 
că toate clădirile de pe pietonal ar fi ale noastre și nu vrem să le renovăm, vrem să 
le vindem. Noi discutăm de niște părți din anumite construcții. Iar unele au probleme 
serioase de structură. Pentru asta ceilalți coproprietari care, în multe dintre ele, ei 
dețin 80% din spațiu, trebuie să vină cu fonduri. Unele spații necesită, pentru o 
reabilitare serioasă și a aduce clădirea nu numai estetic, ci și structural la un stadiu 
corect, sute de mii de euro. Păi vreți pentru 30 de metri pătrați să cheltuim sute de 
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mii de euro – dacă i-am avea, dar nu-i avem astăzi. Despre asta e vorba. Tot timpul 
ducem discuția în altă parte. Discutăm despre mere, bananele sunt în țările exotice.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim domnului viceprimar! Domnul primar vrea să intervină, vă rog! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: așa cum corect s-a 
specificat, sunt scoase la vânzare fracții, părți, mici părți din anumite 
condominiumuri. Pe de altă parte suntem preocupați de identificarea de soluții 
pentru a reabilita casele din zona istorică a Bistriței. Când a venit la Bistrița  domnul 
Boloș, directorul ADR Nord – Vest am ridicat această problemă. Așa cum pot fi 
făcute intervenții la blocuri pe reabilitare termică, să poată fi făcută și la case. 
Răspunsul e promițător. Se va putea, cel mai probabil, interveni și la locuințele 
colective mici – categorie la care s-ar încadra casele din centrul istoric al 
municipiului Bistrița. Am spus în campania electorală, e în programul meu electoral 
– Primăria municipiului Bistrița îi va ajuta pe proprietari să reabiliteze casele prin 
diferite pârghii. La momentul la care eu spuneam aceste lucruri, posibilitatea de a 
folosi bani europeni pentru acest domeniu nu exista, era zero. De aceea am 
explicitat pe modelul Oradea, la care și domnul Munthiu a făcut referire, adică 
oferirea de credite proprietarilor în vederea reabilitării caselor – consolidări, fațade, 
acoperiș. Astăzi, din fericire, suntem în măsură să discutăm și despre posibilitatea 
de a atrage bani europeni pentru acest efort care nu este unul mic, dimpotrivă. 
Clădirile de valoare cum ar fi fostul spațiu în care a funcționat Direcția tehnică, o 
parte din Direcția tehnică în Piața Centrală nr.1 rămâne proprietate a municipiului 
Bistrița. Pe lista spațiilor propuse spre vânzare sunt unități locative, poate că este 
aproape impropriu să folosim acest termen, fără o valoare de întrebuințare în sine 
adevărată, de aceea le-am și propus pentru vânzare, cu atât mai mult cu cât starea 
lor este una cumplită pentru că nu s-a făcut nimic foarte mulți ani de zile. În unele 
situații au existat și motive, îndeosebi de natură juridică, adică acele spații au făcut 
obiectul unor litigii. O asigur sau îi asigur pe toți cei care cred că vom ieși cu spațiile 
la vânzare, deci îi asigur pe toți cei care cred că vom scoate aceste spații la vânzare 
și se vor topi ca și covrigii calzi, că nu va fi așa. Vom rămâne cu o bună parte dintre 
aceste spații pentru că ele nu reprezintă, din păcate, un interes deosebit, nu 
provoacă foarte tare mediul anteprenorial, anumiți investitori. Așa că tot în sarcina 
Primăriei municipiului Bistrița va rămâne reabilitarea acestor spații ca parte a unor 
condominiumuri. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! Dacă mai sunt alte intervenții pe marginea acestui proiect e hotărâre, vă 
rog! Mai este cineva? Da, vă rog, doamna Gaftone! 

Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului Bistrița: da, 
domnule președinte, câteva precizări privind domeniul de reglementare. Este real 
că acest proiect nu rezolvă, dar ajută întru-câtva această situație. Eu vreau să vă 
informez faptul că, consiliul local încă din anul 2010 a adoptat o hotărâre, și-am să 
v-o comunic pe mail, sau o găsiți și dumneavoastră pe site-ul instituției, Hotărârea 
nr.82 din 2010 privind stabilirea unor măsuri pentru reabilitarea și punerea în 
valoare a Centrului istoric a municipiului Bistrița. S-au stabilit niște etape, s-au 
stabilit responsabili și-ar fi trebuit, această hotărâre, monitorizată.  

Un an mai târziu, prin Hotărârea nr. 155 din 2011 s-a aprobat o politică 
publică – Regenerarea Centrului istoric a municipiului Bistrița în cadrul unui proiect, 
s-a stabilit un Plan de acțiuni, monitorizare. În etapa de monitorizare atât Arhitectul 
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șef cât și Serviciul de monumente istorice ar fi putut beneficia inclusiv de consultanți 
externi ca să asigure îndeplinirea Planului de acțiuni pentru reabilitarea, punerea în 
valoare a Centrului istoric. Erau prevăzute inclusiv sprijin și sancțiuni, deopotrivă.  

Vreau să vă mai informez că încă din anul 2011 am avut legea fațadelor sau 
altfel spus Legea Udrea, care permite autorităților locale să intervină să realizeze 
lucrările de reabilitare fațade, urmând ca ulterior banii să fie recuperați de la 
proprietari.  

Recent, în anul 2020 s-a aprobat Legea 273 din 2020 care, de asemenea, 
permite autorităților locale să intervină cu privire la fațade. De asemenea, Codul 
fiscal, de mai bine de cinci ani permite impozitarea de până la 500%. Însă atenție, 
acest lucru nu se poate face abrupt, decât după identificare, întocmire a unui raport 
și o anexă la hotărârea de consiliu local, pentru că cetățeanul are un termen de        
12 luni să-și facă lucrările de reabilitare, respectiv întreținere, zugrăveli exterioare, și 
numai după aceea consiliul local poate să intervină în cadrul unui fond, atenție, 
bugetul bate la ușă, în cadrul unui fond stabilit în bugetul local cu această 
destinație. Mulțumesc! 

Și aș vrea să mai spun că noi va trebui să abrogăm o hotărâre de consiliu 
local, este vorba de Hotărârea 225 din 2008 pentru că, pentru vechea comisie de 
vânzare a spațiilor a constituit un reper cu privire la vânzarea terenului. Comisia nu 
a coborât prețul terenului sub 100 de euro. Această hotărâre oricum nu mai este de 
folos consiliului local pentru că privea, în principal, terenurile pentru Legea 112 și, 
prin abrogarea ei, comisia va putea vinde în baza raportului de evaluare, mai mult 
sau chiar mai puțin de 100 de euro metru pătrat. Mulțumesc! Mă refer la teren. 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Mai sunt alte intervenții? Vă rog, doamna Stere! 

Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: mulțumesc doamnei secretar! 
Deci puteți observa că centrul vechi, că aceste clădiri pot să fie renovate și fațadele, 
dacă tot am ajuns în această direcție și ține de, absolut de primărie, să se facă 
acest lucru, că există legislație care permite primăriei să ajute proprietarii să 
intervină, există legislație care permite supraimpozitarea sau creșterea impozitului 
cu până la 500% tocmai pentru a obliga proprietarii acestor imobile să își renoveze 
aceste clădiri. Deci, din punctul meu de vedere, faptul că ne opunem vânzării 
acestor spații comerciale care reprezintă, cum a spus mai devreme domnul 
viceprimar, poate o cameră în fundul unei curți, nu are nici o legătură cu modul în 
care arată acum centrul vechi și cât este de degradat. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Mai sunt alte intervenții? Probabil că nu suntem pe subiect, până la 
urmă nu are nici o treabă cum arată centrul vechi și ce vrem noi să facem prin 
această hotărâre de consiliu local. 

Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania:  da, dar ni se pune nouă în 
cârcă, că noi suntem cele care ne opunem acestei vânzări și ni se aduc acuze, de 
aceea am vrut să clarific acest aspect. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Deci nu are nici o treabă centrul vechi, cum arată, cu ceea ce vrem să 
facem noi acuma.... 

Domnul viceprimar Sorin Hangan: evident .... 
Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: ...mai 

departe ne chinuim, ne poate spune foarte bine comisia de vânzare, da, ne chinuim 
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cu nouă proprietăți ale Statului român de nouă ani să le vindem și n-am vândut 
nimic pentru că sunt prea scumpe. Nu ne permitem să investim în ele pentru că 
dacă investim în ele nu le ia nimeni că n-avem ce face cu ele. Le scoatem să le 
facem spații comerciale. În sfârșit, povestea e lungă, deja e al treilea set de 
dezbateri, dacă mai punem și comisiile reunite, deja e al șaselea set de dezbateri.  

Da, o să trecem la vot atunci, vă rog să pregătiți vot pentru punctul numărul 
10, proiectul de la numărul curent 10 al ordinii de zi. Vă rog, vot! 

 Vot 

Da 16 

Nu 1 

Abţinere 2 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Da, mulțumesc! Cu 16 voturi ”pentru”, un vot ”împotrivă”, 2 ”abțineri” și un 

consilier nu a votat, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
Îi lăsăm pe cei care au bani să facă și spațiile comerciale. Mulțumesc! 
Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania:  dacă-mi permiteți, vă rog! 
Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, vă rog, 

doamna Stere! 
Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: da, în mod cert se poate vedea 

cine și-a schimbat poziția, nu este vorba despre noi. Așa că felicit pe cei care sunt 
inconsecvenți, cred că, în principal, grupul de consilier de la PSD. Vom avea de 
lucru în comisia de vânzare spații publice(?).  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  dacă o să 
veniți după ședință, vă putem spune cine și-a schimbat poziția, noi nu știm încă, 
numai la sfârșitul ședinței.  

Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: vom știi, suntem siguri cine. 
Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: bineînțeles. 
Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta : da, domnule președinte, eu mi-

am schimbat poziția, recunosc, pentru că mi se pare deja inutilă această poveste, 
durează de prea mult timp și oricum nu ajungem nicăieri, dar dacă investitorii vor 
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veni, vor renova și vom avea o Bistriță frumoasă, n-am nimic împotrivă, dar nu știu 
cât de... să spun așa, nu știu cât de cert este acest lucru, oricum chiar dacă nu se 
vor vinde ........ are obligația de a interveni și de a-și reabilita clădirile.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, e clar, 
mai mult ca sigur, este mai cert decât era înainte.  

Mergem mai departe.  
 

 Se trece la numărul curent 11 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind 
atestarea apartenenţei la domeniul public al Municipiului Bistriţa a unui 
imobil–teren situat în municipiul Bistrița, strada Grănicerilor, având destinație 
uz și interes public 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  proiectul a 
obținut aviz favorabil în cadrul ședinței de ieri a comisiilor reunite cu 11 voturi 
”pentru” și 6 ”abțineri”.  

Vă rog dacă sunt intervenții? Da, constat că nu sunt. Vă rog, trecem la vot! 
Vot la proiectul de la numărul curent 11. 

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă, zero ”abțineri” și un consilier nu a votat, 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 11 a fost adoptat.  

 
Se trece la numărul curent 12 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind 

atestarea apartenenţei la domeniul public al Municipiului Bistriţa a unor 
imobile–teren situate în municipiul Bistrița, având destinația de stradă 
  Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
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 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   ați văzut în 
ședința de ieri a comisiilor reunite, e vorba de patru străzi. 

Avizul  în ședința de ieri a comisiilor reunite a fost favorabil, cu 15 voturi 
”pentru” și 2 ”abțineri”.  

Vă rog, dacă sunt intervenții? Dacă nu sunt trecem la vot. 
Vot, vă rog, pentru proiectul de la numărul curent 12. 

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 18 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, o ”abținere” și un consilier nu a votat 
proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 
 Se trece la numărul curent 13 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 
nr.157/29.09.2016 a Consiliului local al municipiului Bistrița privind aprobarea 
concesionării prin licitație publică deschisă a imobilului, construcție și teren, 
situat în municipiul Bistrița, str. Mesteacănului, în vederea reabilitării și 
amenajării unui Centru de servicii sociale integrate 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  Avizul  în 
cadrul comisiilor de ieri, ședință comună: aviz favorabil cu 15 voturi ”pentru” și           
2 ”abțineri”.  

Vă rog, intervenții? Da, doamna Gaftone, vă rog! 
Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului Bistrița: așa cum 

v-am informat și în cadrul ședinței de comisii reunite, pentru aceste două proiecte, 
este vorba și de acest proiect și de următorul, care presupune concesionarea unui 
spațiu – fost punct termic cu destinația de punct liturgic. Am făcut obiecții de 
legalitate la data adoptării hotărârilor și îmi mențin obiecțiile făcute atunci. De ce? 
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Pentru că în Planul de Urbanism General al localității și în prezent acest obiective 
apar ca și puncte termice – de ce? Pentru că prin contractul de concesiune s-a 
transmis concesionarului numai terenul de sub construcție. Deci în prezent are un 
procent de ocupare de  100% însă prin certificatul de urbanism se cere, se impune 
un POT de 35%. Nici unul dintre partenerii noștri, pentru că, contractul de 
concesiune este un contract de parteneriat între autoritatea locală și concesionar, 
nici unul dintre ei nu intenționează desființarea construcției și edificarea unei 
construcții pe doar o treime din teren, să li se asigure și spațiile de parcare, și 
spațiile verzi și punctul gospodăresc – așa cum se cere prin certificatul de urbanism.  

Stimați consilieri, aceste puncte termice, inclusiv cele două în discuție, au 
avut în ultimii 15 ani mai multe destinații. Chiar m-am uitat, în anul 2015 când eu 
discutam despre necesitatea unei documentații de urbanism, domnul consilier 
Hangan a spus – stabiliți orice destinație doriți, că tot nu se face nimic. Iată că au 
trecut atâția ani, de atunci se puteau face nu un PUZ, că mai multe, și am fi putut 
intra în legalitate.  

În susținerea obiecțiilor mele de legalitate am avut și punctul de vedere al 
Registrului Urbaniștilor din România – Filiala Cluj, care spune că în mod logic, 
profesional și legal, la înlocuirea unei funcțiuni existente, schimbarea destinației 
este determinată de regândirea funcționării ansamblului respectiv și întocmirea unei 
documentații de urbansim care să reglementeze fluxul circulației auto și pietonale, 
parcajele, accesele, relațiile cu vecinățățile.  

Este imperios necesar ca cetățenii să știe intenția municipalității de edificare a 
unui punct liturgic, respectiv a unui Centru social, pentru că prin certificatul de 
urbanism li s-a cerut acordul vecinilor. Va fi extrem de greu, atât pentru punctul 
liturgic și pentru celălalt, ambele obiective sunt gestionate de biserică. Va fi foarte 
greu pentru reprezentanții bisericii să umble din poartă în poartă ca să obțină 
acordul vecinilor. Prin întocmirea unui Plan de Urbanism Zonal (PUZ) – într-un fel 
lucrurile se simplifică. Deci asta este recomandarea mea. Momentan domnul primar 
a fost de acord, dar nu știu de ce colegii au avut ezitări. Am spus că să eliberăm 
autorizația de construire, numai după întocmirea și aprobarea unui Plan de 
Urbanism Zonal de către dumneavoastră. dacă inițial era vorba de 12 luni, domnul 
primar a zis să fie 18 luni ca să fie timp suficient pentru elaborare, avizare și 
aprobare PUZ. Dumneavoastră sunteți cei care veți hotărî dacă se prelungește 
pentru încă un an și jumătate, însă părerea mea este că-n anul 2023 ne vom întâlni 
pe ordinea de zi cu acest proiect, cu aceste puncte nerezolvate din punct de vedere 
urbanistic și estetic. Mulțumesc! Și funcțional deopotrivă. Mulțumesc frumos! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Alte intervenții pe marginea proiectului. Constat că nu sunt. 

Trecem la vot. Vot pentru proiectul de hotărâre de la numărul curent 13.  
 Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 
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Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 13 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, 4 ”abținere” și un consilier nu a votat 
proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 
 Se trece la numărul curent 14 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița Nr.32/23.03.2017 
privind aprobarea concesionării prin licitație publică deschisă a imobilului, 
construcție și teren, situat în municipiul Bistrița, str. Aleea Ineu, în vederea 
reabilitării și amenajării unui punct liturgic 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  Avizul  de 
ieri, din cadrul comisiilor de specialitate, ședință comună: aviz favorabil cu 14 voturi 
”pentru” și 3 ”abțineri”.  

Vă rog intervenții pe marginea proiectului? 
Domnul Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: aș vrea să intervin, 

că fiind vorba despre același lucru ca și la proiectul de hotărâre anterior, doamna 
secretar face așa, vrea să informeze opinia publică și consilierii, dar n-o face într-un 
mod corect, în sensul că nu noi stabilim destinația acuma. Destinația acestor puncte 
termice a fost, așa cum a spus și domnia ei când, mă rog, am avut și eu o 
intervenție, stabilită demult. Acuma nu facem altceva decât sî prelungim termenul, 
pentru că cei care au concesionat pentru destinațiile stabilite de către consiliul local 
anterior, cei care au concesionat aceste puncte termice trebuiau să obțină 
autorizația de construire în trei ani de zile. N-au reușit și acuma le mai dăm un  an și 
jumătate termen – în care, dacă nu vor face, nu vor obține autorizația de construcție 
și nu se vor apuca de reabilitarea acestor puncte termice – autorizație sigur, în 
sensul certificatului de urbanism, adică POT 35 cu tot ceea ce cere, cu acordul 
vecinilor. Nu înțeleg de ce noi trebuie să facem un PUZ, ca ei să facă ceva. Există 
un certificat de urbanism eliberat și va trebui să-l respecte. Și autorizația de 
constucție la fel. Prelungim doar termenul cu un an și jumătate, caz în care dacă nu 
fac nimic, punctele termice vor reveni municipiului și ... eu îmi doresc să facă, cei 
care au concesionat, ceva, dar spun ca și acum vreo șase ani, că nu se va întâmpla 
nimic, ceea ce, mă rog, asta nu înseamnă că nu le acordăm dreptul sau încă o 
păsuire de un an și jumătate pentru a-și realiza obiectivele pe care și le-au propus. 
Atât facem noi.  
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Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, am 
înțeles. Mulțumim! 

Domnul Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: încă un an 
jumate,... nu stabilim noi acuma.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   constat că 
nu sunt alte intervenții, trecem la vot.  

Vot pentru proiectul de la numărul curent 14.  
 Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 17 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, 3 ”abținere” și un consilier nu a votat 
proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

O să luăm o pauză de 15 minute. Ne întâlnim peste 15 minute și continuăm. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: facem o 
scurtă prezență.  
 S-a făcut prezența nominal. Sunt prezenți 20 de consilieri locali. Este absent 
domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru. 
 
 Proiectul de hotărâre de la numărul curent 15 a fost retras de pe ordinea de zi 
în cadrul comisiilor reunite. 
 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
continuăm cu proiectul de la numărul curent 16: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractului de comodat încheiat cu Agenţia 
pentru Protecţia Mediului Bistriţa-Năsăud pentru terenul proprietatea publică 
a municipiului Bistriţa, situat în str.Gării, pe care este amplasat un panou de 
afişare a indicatorilor de mediu 
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 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: avizul în 
cadrul ședinței reunite de ieri a fost favorabil cu 18 voturi ”pentru”. Vă rog dacă sunt 
intervenții pe marginea proiectului de hotărâre? Constat că nu sunt, o să trecem la 
vot. 
 Vă rog, vot pentru proiectul de hotărâre de la numărul curent 16. 

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, cu 20 de voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 0 ”abțineri” proiectul de hotărâre 
de la numărul curent 16 a fost aprobat.  
 
 Se trece la proiectul cu numărul curent 17: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractului de comodat încheiat în favoarea 
Agenţiei de Dezvoltare Regională Nord – Vest – Biroul Judeţean al Agenţiei 
pentru Dezvoltare Regională Nord-Vest, având ca obiect spaţiul cu altă 
destinaţie decât cea de locuinţă, situat în incinta imobilului din municipiul 
Bistriţa, str. Nicolae Titulescu nr.3, cu destinaţia de birouri 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: avizul 
favorabil ieri în cadrul ședinței comisiilor de specialitate reunite ale consiliului local  
 cu 17 voturi ”pentru”. Vă rog dacă aveți intervenții pe marginea proiectului de 
hotărâre? Constat că nu sunt, vă rog, trecem la vot. 
 Vot pentru proiectul de hotărâre de la numărul curent 17.  

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 
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Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 20 de voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 0 ”abțineri” proiectul de hotărâre de 
la numărul curent 17 a fost aprobat.  
  
 Se trece la proiectul cu numărul curent 18: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 
Municipiul Bistriţa şi Parohia Evanghelică C.A. Bistriţa, pentru imobilul, 
construcție și teren aferent, situat în municipiul Bistriţa, str. Ecaterina 
Teodoroiu nr.2-4, având destinaţia de grădiniţă 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. 
 Avizul în cadrul ședinței comisiilor de specialitate reunite ale consiliului local 
din 24.03.2021 a fost favorabil cu 18 voturi ”pentru”. 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: precum știți 
și ați fost informați, contractele de închiriere au fost încheiate succesiv, pe perioade 
de 5 ani. Până la această dată Primăria Bistrița a cheltuit mai mult de aproape două 
sute de mii de euro ca și chirie aferentă imobilului respectiv. Propunerea este de 
închiriere pentru o perioadă de un an, având în vedere că urmează a se face, la 
imobilul respectiv, mai multe lucrări de investiții, atâta timp cât nu este al nostru, 
imobilul nu merită, după părerea mea, să se investească prea mult. Au fost multe 
solicitări din parta grădiniței, reprezentanților grădiniței, pentru intervenția primăriei 
la acea grădiniță. În materialele care sunt prezentate pe site - ul primăriei, la 
materiale de ședință pentru consiliul local, inițial contractul de închiriere a fost 
prevăzut pentru 5 ani după care a fost modificat pentru un an, cu semnătură 
olografă din partea Secretarului municipiului Bistrița, cu acordul domnului primar. Vă 
rog, dacă sunt intervenții pe marginea proiectului de la numărul curent 18? 
 Da, constat că nu sunt. O să supunem întâi la vot propunerea privind 
corelarea tuturor materialelor de ședință privind închirierea pe un an a acelui imobil, 
nu pe cinci ani, după care vom vota proiectul de hotărâre în ansamblul său.  
 Vă rog, vot pentru propunere! 

 Vot 

Da 19 
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Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Nu a votat 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Cu 19 voturi ”pentru”, 0 voturi ”împotrivă” și 0 ”abțineri” propunerea privind 
modificarea duratei contractului de închiriere la un an a fost aprobată. Un consilier 
nu a votat. 
 Vom trece la votul în ansamblu al proiectului de hotărâre de la numărul curent 
18. Vot, vă rog! 

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, cu 20 de voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 0 ”abțineri” proiectul de hotărâre 
a fost adoptat. 
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 Se trece la  proiectul cu numărul curent 19: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea constituirii unei comisii de verificare a modului de folosire a 
locuințelor construite prin Agenția Națională pentru Locuințe de către chiriași 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție. Articolul 1 se votează cu vot secret.  

Avizul favorabil în cadrul ședinței de ieri a comisiilor de specialitate reunite ale 
consiliului local cu 12 voturi ”pentru”, 3 voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri” 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: vă rog, 
domnul Viceprimar Stan are propuneri de modificare a proiectului.  

Numai puțin, domnule viceprimar, votul dat ieri în comisiile reunite cu 12 
voturi ”pentru”, 3 voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri” se adoptă următorul aviz:  

”ART.1. – Se avizează favorabil proiectul de hotărâre a consiliului local 
nr.53/23.03.2021 cu următorul amendament: 

          Se completează comisia prevăzută la art. 1, alin (1) cu poziția nr. 5 – un 
membru de la Direcția Patrimoniu.” 
  Vă rog, domnule viceprimar! 
  Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: da, pe lângă 
modificarea de ieri, pe comisii, aș dori să modificăm comisia, să fie trei membri ai 
consiliului local, un reprezentant al Direcției Patrimoniu și un reprezentant al       
Poliției Locale. Forma finală: 3 – 1 - 1. Aș putea să fac și nominalizările? 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, vă 
rugăm faceți și nominalizările și pe urmă vom supune la vot pe fiecare, și propunerea 
de modificare și proiectul de hotărâre, vă rog! 
  Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: nominalizări 
din partea consiliului local: doamna Silvia Galben, doamna Hudrea Daniela Maria, 
domnul Pavelean Nicolae, iar din partea Direcției Patrimoniu – domnul Sorin 
Bistrițeanu, iar din partea Poliției locale  - domnul Prislopan Ioan.  
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Mai sunt alte intervenții pe marginea proiectului de hotărâre de la 
numărul curent 19, în urma discuțiilor purtate ieri, vă rog? Ok, spiritele s-au calmat, 
așa că o să trecem la vot.  
  Supun aprobării dumneavoastră propunerea de modificare a proiectului, 
făcută de domnul viceprimar, a comisiei, da. E vorba de trei consilieri locali, un 
reprezentant al Direcției Patrimoniu și un reprezentant al Poliției Locale Bistrița. vă 
rog, vot pentru propunere. Vă rog, reluăm votul, vă rog să voteze numai cei care au 
dreptul să voteze, vă rog! Deci reluăm votul pentru propunerea de modificare a 
comisiei de la proiectul de hotărâre cu numărul curent 19, vă rog! 

 Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

  Da, mulțumesc! Cu 17 voturi ”pentru” , 0 voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri” 
propunerea de modificare a comisiei a fost adoptată. 
  Vom vota acum proiectul de hotărâre de la numărul curent 19. Da, mă 
scuzați, inițial votăm membrii comisiei, așa cum au fost propuși de domnul 
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viceprimar Stan, după care o să votăm propunerea în ansamblul ei. Îi votăm în bloc, 
da, da.  

 Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

  Cu 16 voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 3 ”abțineri” au fost votați cei cinci 
membri ai comisiei din proiectul de hotărâre de la numărul curent 19 privind 
aprobarea constituirii unei comisii de verificare a modului de folosire a locuințelor 
construite prin Agenția Națională pentru Locuințe de către chiriași. 
  Vom vota și proiectul de hotărâre în ansamblul său, proiectul de hotărâre de 
la numărul curent 19. 
  Am înțeles, deci am votat modalitatea de a supune la vot membrii comisiei 
prin vot secret, da, votăm acuma. Inițial am votat modalitatea de a-i vota în bloc pe 
cei cinci membri ai comisiei. Deci i-am votat în bloc pe cei cinci membri ai comisiei, 
acum votăm secret membrii comisiei de la articolul 1.  Da, da, vot secret, vă rog! 

 Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

  Cu 17 voturi ”pentru” , 0 voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri” a fost votată comisia.  
 Și acum votăm, în ansamblu său, proiectul de hotărâre de la numărul curent 19, vă 
rog! 

 Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 5 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Abț 

Ruşti Ioan Abț 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  
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  Cu 15 voturi ”pentru” , 0 voturi ”împotrivă” și 5 ”abțineri” a fost adoptat 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 19.  
 
  Continuăm. Proiectul de hotărâre de la numărul curent 21 a fost retras.  
  Da, mă iertați, trecem la proiectul de hotărâre de la numărul curent 20: 
Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Acordului de Parteneriat 
pentru Dezvoltare Locală cu Agenția de Dezvoltare Regională Nord – Vest, în 
vederea participării la proiectul “Consolidarea dialogului între autoritățile 
publice locale și ecosistemele antreprenoriale din Regiunea Nord-Vest”  
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: proiectul de 
hotărâre de la numărul curent 20 a primit aviz favorabil în cadrul comisiilor de 
specialitate reunite ale consiliului local cu 18 voturi ”pentru”. 

Vă rog discuții pe marginea proiectului de la numărul curent 20, dacă avem? 
Atunci vom vota proiectul de hotărâre de la numărul curent 20, neavând discuții sau 
intervenții pe marginea proiectului de hotărâre. Vă rog, trecem la vot! 

 Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, cu 20 de voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 0 ”abțineri” proiectul de hotărâre  
de la numărul curent 20 a fost adoptat. 
 
 Numărul curent 21 – proiectul de hotărâre a fost retras. 
 
 Numărul curent 22: Informare privind activitatea asistenţilor personali 
desfăşurată în semestrul II al anului 2020 de care ia act consiliul local în ședința 
ordinară de astăzi. 
 



37 

 Continuăm cu proiectul de hotărâre de la numărul curent 23: (completarea 
ordinii de zi, completare la dispoziție): Proiect de hotărâre privind aprobarea 
finanțării de la bugetul local al municipiului Bistrița a cheltuielilor neeligibile 
care nu se finanțează prin Programul de Construcții de Locuințe Sociale și de 
Necesitate pentru obiectivul de investiții ”Blocuri de locuințe cu destinația de 
locuințe sociale, Viișoara, etapa a II-a Municipiul Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu majoritate 
consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: avizul în 
cadrul comisiilor de specialitate reunite ale consiliului local cu 18 voturi ”pentru” – 
aviz favorabil. 
 Intervenții pe marginea proiectului, vă rog! Constat că nu sutn. Atunci trecem 
la vot. Vot pentru proiectul de la numărul curent 23 – completare la dispoziția de pe 
ordinea de zi.  

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Nu a votat 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Da, cu 19 voturi ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 0 ”abțineri” și un consilier nu a votat, 
proiectul de hotărâre  de la numărul curent 23 – completare la ordinea de zi -  a fost 
adoptat. 
 Constat că punctele de pe ordinea de zi de azi au fost epuizate.... 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: domnule 
președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, doamna 
Gaftone?  
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: deci, stimați 
consilieri, v-am comunicat pe mail Ordinul 25 din 2001 a Ministerului Dezvoltării, 25 
din 2021, deci un ordin recent al Ministrului Dezvoltării, prin care se reglementează 
modul de întocmire a Statutului unității administrativ teritoriale. Ați observat că are o 



38 

reglementare mult mai clară, mult mai precisă față de actualul statut al municipiului 
care, în prezent, îl găsiți postat pe site-ul primăriei în secțiunea Monitorul Oficial 
Local, dar și modul de reglementare a activității consiliului local prin Regulamentul 
de Organizare și Funcționare. 
 Noi v-am rugat, încă de la începutul mandatului, la nivel de comisie de 
specialitate să completați atribuțiile consiliului local cu domeniile și având în vedere 
și subdomeniile de activitate, așa cum le-ați votat dumneavoastră la constituirea 
consiliului local. probabil că, comisia juridică va fi comisia care va iniția proiectul de 
hotărâre privind Regulamentul de Organizare și Funcționare a consiliului local, 
având în vedere că este regulamentul autorității deliberative și nu a autorității 
executive. 
 Ați mai observat că în ultima perioadă v-am comunicat niște petiții ale 
cetîțenilor, chiar astăzi cineva m-a întrebat cineva de ce petiția dânșilor nu a    
regăsit-o pe ordinea de zi – este vorba de un grup de cetățeni de pe Strada    
Nicolae Bălcescu, însă nu putea intra în analiza dumneavoastră fără să existe și 
puncte de vedere din partea colegilor. Deci, la ședințe de început de lună o să vă 
rog să aveți în vedere și să analizați și petițiile cetățenilor, ca să poată fi incluse pe 
ordinea de zi a lunii aprilie.  
 Eu vă mulțumesc, să aveți o zi frumoasă! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da,  
mulțumim! Mai sunt alte intervenții?  
 Mulțumim pentru participare! Punctele ordinii de zi au fost epuizate, o seară 
bună să aveți! 
 

Preşedintele de şedinţă, domnul Brici Tiberius-Daniel declară închise lucrările 
şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 25.03.2021. 
 

 
          PREȘEDINTE,                                           SECRETAR GENERAL, 
         BRICI TIBERIUS DANIEL                                     GAFTONE FLOARE  
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      SUCIU ANCA – EMILIA .................  
      MORARIU DORINA-MARIA............ 
 
 
       
 
 
 
 
SAE  pag: 1 - 12 
MDM pag: 13 - 38 


